
Protokół Nr I/10 

 

z obrad I inauguracyjnej sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 2 grudnia 2010 roku. 

 

  I inauguracyjną sesję VI kadencji Rady Gminy Brańsk rozpoczęto o godz. 9
00 

Mszą Św. w  

kościele parafialnym pw.  N.M.P.  MATKI ZBAWICIELAw Domanowie. 

 

Ad.1    O godz. 10
15 

najstarszy wiekiem radny Pan Stanisław Czerniawski dokonał otwarcia I 

sesji Rady Gminy, której ciąg dalszy przebiegał w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk. 

Podziękował za powierzenie mu tak zaszczytnej funkcji, prowadzenia obrad do czasu wyboru 

Przewodniczącego Rady. Zapewnił, że dołoży starań, aby obrady I sesji przebiegały sprawnie 

i zgodnie z prawem.  

Ustawowy skład rady wynosi 15 radnych. Prowadzący obrady stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy Brańsk może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. Następnie powitał serdecznie wszystkich 

radnych wybranych na VI kadencję Rady Gminy Brańsk i pogratulował wyboru. 

Powitał serdecznie gości zaproszonych na  sesję: 

1. Pana Stanisława Bachurek Wiceprezesa Zarządu  Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2. Pana Andrzeja Jankowskiego radnego Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim 

3. Pana Kazimierza Krzemienia Przewodniczącego Niezależnego Samorządnego Związku 

Zawodowego Rolników Indywidualnych "Solidarność" Brańsk  

4. Pana Ryszarda Wietoszko – Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk poprzedniej 

kadencji 

5. Pana Krzysztofa Jaworowskiego Wójta Gminy Brańsk 

6. Pana Wojciecha Łukasza Jakubowskiego Sekretarza gminy 

7. Pana Andrzeja Hryniewickiego radcę prawnego 

8. dyrektorów i kierowników gminnych jednostek organizacyjnych 

9. kierowników referatów urzędu gminy 

10. sołtysów i mieszkańców Gminy Brańsk przybyłych na sesję. 

 

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2  Prowadzący obrady udzielił głosu Panu Krzysztofowi Jaworowskiemu Wójtowi 

Gminy  Brańsk – treść wystąpienia wójta stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

 

Ad.3 Radny Pan Stanisław Czerniawski poprosił Przewodniczącą Gminnej Komisji 

Wyborczej Panią Halinę Wąż o wręczenia zaświadczeń o wyborze na radnych gminy Brańsk. 

 

Po odczytaniu treści zaświadczenia Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej wręczyła je 

15 radnym. 

W imieniu własnym i Gminnej Komisji Wyborczej pogratulowała nowo wybranym radnym 

zdobytego zaufania wyborców i otrzymania mandatu radnego. Jednocześnie życzyła dużo 

zdrowia, sił oraz wytrwałości w spełnianiu oczekiwań mieszkańców naszej gminy.  

 

Ad. 4 Prowadzący obrady radny senior przyjął od każdego z radnych ślubowanie o treści: „ 

Wierny Konstytucji i prawu Rzeczpospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i 

mieszkańców”. Z dodatkową formułą wypowiedzianą przez radnych "Tak mi dopomóż Bóg". 

Pogratulował i stwierdził, że radni, którzy złożyli ślubowanie, objęli mandat radnego Rady 

Gminy Brańsk. 

 



 

 

Ad.5 Prowadzący obrady przystąpił do ustalenia porządku obrad I sesji Rady Gminy Brańsk. 

Przedstawił proponowany porządek sesji przygotowany przez zwołującego sesję 

przewodniczącego rady poprzedniej kadencji Pana Ryszarda Wietoszko w brzmieniu: 

 

1. Godz. 10
15 

 otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Wystąpienie Wójta Gminy. 

3. Wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze na radnego. 

4. Złożenie ślubowania przez radnych. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Złożenie sprawozdania o stanie gminy oraz informacji o pracy wójta gminy w okresie 

między kadencjami. 

7. Przerwa 15 minut. 

8. Wybór przewodniczącego Rady Gminy: 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej; 

b) ustalenie Regulaminu wyboru przewodniczącego Rady Gminy; 

c) zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady Gminy; 

d) prezentacja (wystąpienia) kandydatów; 

e) przeprowadzenie głosowania (tajnego); 

f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

9. Wybór wiceprzewodniczącego Rady Gminy: 

a) powołanie Komisji Skrutacyjnej; 

b) ustalenie Regulaminu wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy; 

c) zgłaszanie kandydatów na funkcję wiceprzewodniczącego Rady Gminy; 

d) prezentacja (wystąpienia) kandydatów; 

e) przeprowadzenie głosowania (tajnego); 

f) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 

10. Wystąpienia zaproszonych gości. 

11.Sprawy różne. 

12.Interpelacje i wnioski radnych. 

13.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

14.Zamknięcie obrad. 

 

Zwrócił się z pytaniem do radnych, czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego 

porządku obrad? 

 

Ad.6 Wobec braku wniosków prowadzący przeszedł do punktu 6 porządku "Złożenie 

sprawozdania o stanie gminy oraz informacji   o pracy wójta gminy w okresie między 

kadencjami". Oddał głos Panu Wójtowi. 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie o stanie gminy oraz informację o pracy w okresie między 

kadencjami. /sprawozdanie i informacja w załączeniu do protokołu/.Wójt powiedział 

„chciałbym wszystkim podziękować za to co robiliście w V kadencji a zrobiliśmy kawał 

dobrej roboty. Szczególnie dziękuję Panu Przewodniczącemu Rady Ryszardowi Wietoszko, 

który był na każde zawołanie, zawsze tutaj był z nami. 

 

Ad. 7  Prowadzący obrady zarządził 15 min. przerwę w obradach od god. 11 
45 

 do godz. 12 
00 

 

Po przerwie Prowadzący sesję wznowił obrady, stan na sali 15 radnych. 

 

Ad. 8  Wybór przewodniczącego Rady Gminy: 

 

Ad.8a) "Powołanie Komisji Skrutacyjnej".  



Prowadzący obrady przypomniał, że osoby kandydujące na przewodniczacego rady,  nie 

mogą wchodzić w skałd komisji skrutacyjnej. Poprosił o zgłoszenie co najmniej 3 radnych do 

pracy w komisji, dla wyboru przewodniczącego rady gminy. Do składu Komisji Skrutacyjnej 

zostali zgłoszeni: Franciszek Gawina, Stanisław Gomoliński i Piotr Dołubizno, którzy 

wyrazili zgodę na pracę w komisji. Wobec braku dalszych zgłoszeń Radny sernior zarządził 

przegłosowanie składu Komisji Rewizyjnej. Rada Gminy w głosowaniu jawnym głosami: 12- 

za, przeciwnych –0, wstrzymujących –3, powołała komisję skrutacyjną do przeprowadzenia 

wyboru przewodniczącego Rady Gminy Brańsk. Kmisja Skrutacyjna ukonstytuowała się. 

Przewodniczącym Komisji został Pan Stanisław Gomoliński, Panowie Gawina i Dołubizno 

członkami komisji.  

 

Ad.8b)  Ustalenie regulaminu wyborów,  przewodniczącego rady gminy.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zapoznał radnych z projektem regulaminu głosowania 

w wyborach przewodniczącego Rady Gminy Brańsk. Radni nie wnieśli uwag do regulaminu.  

Ad.8c-d) Zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady Gminy i krótka ich 

prezentacja 

Prowadzący obrady zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego 

rady oraz ewentualnie o ich przedstawienie. Przypomniał, że zgłoszony kandydat musi 

wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego każdorazowo będzie zwracał się z zapytaniem do 

kandydata czy wyraża zgodę. Radna Pani Grażyna Płonowska zgłosiła kandydaturę radnego 

Feliksa Aleksandra Wróblewskiego, który w poprzedniej kadencji był Przewodniczącym 

Komisji Rewizyjnej a jeszcze we wcześniejszej wiceprzewodniczącym. 

Pan Wróblewski wyraził zgodę na kandydowanie na przewodniczącego rady gminy. Wobec 

braku dalszych zgłoszeń radny sernior zarządził głosowanie nad zamknięciem listy 

kandydatów na przewodniczącego Rady Gminy Brańsk.  Rada Gminy głosami 15 za, 

przeciwnych –0, wstrzymujących –0 jednogłośnie  przyjęła zamknięcie listy kandydatów.  

Ad.8e) Komisja skrutacyjna rozdała karty do głosowania.  Następnie przewodniczący komisji 

skrutacyjnej wyczytywł z listy z imienia i nazwiska obecnych na sesji radnych, a wyczytany 

radny podchodził i wrzucał do urny kartę do głosowania. Po zakończeniu głosowania 

Komisja Skrutacyjna obliczyła głosy i ustaliła wyniki głosowania. Przewodniczący Komisji 

odczytał protokół  z wyborów, podając że w głosowaniu tajnym udział wzięło 15 radnych , 

głosów ważnych oddano 15. Na Pana Feliksa Aleksandra Wróblewskiego oddano 15 głosów. 

Przewodniczącym Rady Gminy Brańsk został wybrany Pan Feliks Aleksander Wróblewski. 

Prowadzący obrady złożył gratulacje, życzył owocnej pracy nowo wybranemu 

przewodniczącemu, który w tym punkcie obrad objął dalsze prowadzenie sesji.   

Ad.8f) Uchwała Nr I/01/10 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk 

wraz z protokołem Komisji Skrutacyjnej w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 9 Wybór wiceprzewodniczącego Rady Gminy: 

 

Ad.9a) "Powołanie Komisji Skrutacyjnej".  

Przewodniczący Rady przypomniał, że osoby kandydujące na wiceprzewodniczacego rady,  

nie mogą wchodzić w skałd komisji skrutacyjnej. Poprosił o zgłoszenie co najmniej 3 radnych 

do pracy w komisji, dla wyboru wiceprzewodniczącego rady gminy. Do składu Komisji 

Skrutacyjnej zostali zgłoszeni: Andrzej Kunicki, Tadeusz Krasowski i Grażyna Płonowska, 

którzy wyrazili zgodę na pracę w komisji. Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący 

Radny zarządził przegłosowanie składu Komisji Skrutacyjnej. Rada Gminy w głosowaniu 

jawnym głosami: 12- za, przeciwnych –0, wstrzymujących –3, powołała komisję skrutacyjną 

do przeprowadzenia wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy Brańsk. Kmisja 

Skrutacyjna ukonstytuowała się. Przewodniczącym Komisji została Pani Grażyna Płonowska  

Panowie Krasowski i Kunicki członkami komisji.  

 



Ad.9b) ustalenie Regulaminu wyboru wiceprzewodniczącego Rady Gminy; 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zapoznał radnych z projektem regulaminu głosowania 

w wyborach wiceprzewodniczącego Rady Gminy Brańsk. Radni nie wnieśli uwag do 

regulaminu.  

Ad.9c-d) Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczącego 

rady gminy. Radny Jan Żochowski zgłosił kandydaturę radnego Piotra Dołubizno. Radny 

Piotr Dołubizno nie wyraził zgody na kandydowanie. Radny Stanisław Gomoliński zgłosił 

kandydaturę radnego Stanisława Czerniawskiego. Radny Pan Czerniawski wyraził zgodę na 

kandydowanie. Wobec braku innych zgłoszeń, Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie zamkniecie listy kandydatów na wiceprzewodniczącego Rady Gminy Brańsk. 

Rada Gminy głosami 15 -za, przeciwnych –0, wstrzymujących –0 jednogłośnie listę 

zamknęła.  

Ad.9e) Komisja Skrutacyjna rozdała radnym przygotowane karty do głosowania. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyczytywał z listy z imienia i nazwiska obecnych na 

sesji radnych, a wyczytany radny podchodził i wrzucał do urny kartę do głosowania. Po 

zakończeniu głosowania Komisja Skrutacyjna obliczyła głosy i ustaliła wyniki głosowania. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół  z wyborów, podając, że w 

głosowaniu tajnym udział wzięło 15 radnych , głosów ważnych oddano 14, głos nieważny 1. 

Na Pana Stanisława Czerniawskiego oddano 8 głosów ważnych, liczba głosów ważnie 

oddanych przeciw wyborowi kandydata 6. Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Brańsk został 

wybrany Pan Stanisław Czerniawski. Nowo wybrany wiceprzewodniczący otrzymał 

gartulacje i życzenia owocnej pracy w rozpoczynającej się kadencji. 

Ad.9f) Uchwała Nr I/02/10 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Brańsk wraz z protokołem Komisji Skrutacyjnej w załączeniu do protokołu. 

 

Ad. 10 Wystąpienia gości: 

 

 Pan Andrzej Jankowski radny Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim – pogratulował 

radnym i wójtowi wyborów oraz podziękował za zaproszenie na sesję. Poinformował, 

ze został wybrany na radnego Rady Powiatu w Bielsku Podlaskim. Złożył obietnicę 

współpracy z obiema radami i gminy i powiatu w pozyskiwaniu środków na 

inwestycje w tej gminie i gminach sąsiednich. Podziękował wyborcom, którzy 

przyczynili się do Jego wyboru. 

 Pan Stanisław Bachurek Wiceprezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku – 

poinformował, że jest pierwszy raz na tak uroczystej sesji, podziękował za 

zaproszenie. Pogratulował gminie budżetu i życzył Radzie oraz Wójtowi dalszych 

sukcesów. 

 Pan Kazimierz Krzemień Przewodniczący Niezależnego Samorządnego Związku 

Zawodowego Rolników Indywidualnych "Solidarność" Brańsk  - podziękował Panu 

Wójtowi i Panu Ryszardowi Wietoszko Przewodniczącemu Rady Gminy poprzedniej 

kadencji za owocną współpracę. Panu Feliksowi Aleksandrowi Wróblewskiemu 

pogratulował wyboru na Przewodniczącego Rady nowej kadencji. Zauważył, że samo 

jednogłośne głosowanie za kandydaturą Pana Wróblewskiego pokazuje, że ma 

zaufanie i poparcie całej Rady. Poinformował, że był osobą, która blisko 

współpracowała z Urzędem Gminy i Radą. Życzył, aby ta nowa kadencja upłynęła w 

zgodzie i szacunku, gdyż mądrość poprzedniej Rady polegała na tym, że nie było 

konfliktów, tak jak w sąsiedniej gminie, gdzie będą ponowne wybory Burmistrza. 

 Pan Józef Michałowski – podziękował za współpracę Przewodniczącemu Rady Gminy 

poprzedniej kadencji, pogratulował wyboru nowemu Przewodniczącemu. Zapewnił, 

że jest otwarty na dobrą współpracę i pomoc radnych w terenie. Podziękował za głosy 

oddane na Niego w wyborach do rady Powiatu. 



 

 

 

Ad. 11 Sprawy różne: 

 

 Wójt Gminy poinformował, że radni w teczkach otrzymali między innymi ustawę o 

samorządzie gminnym i Statut Gminy Brańsk.  Polecił zapoznać się z tymi materiałami 

szczególnie radnym, którzy weszli do rady po raz pierwszy. 

 Wójt poinformował, że w ciągu 7 dni od dnia ogłoszenia wyników wyborów wójtów w 

I turze, odbędzie się następna sesja, na której wójt złoży ślubowanie. Wstępnie planuje się, na 

poniedziałek 6 grudnia 2010r. na godz. 10
00

. Materiały z zaproszeniem zostaną radnym 

dostarczone. 

 Wójt poinformował, że radni w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania powinni 

złożyć oświadczenia o stanie majątkowym do Przewodniczącego Rady Gminy a 

Przewodniczący do Wojewody. 

 Wójt Gminy poinformował, że w dniu dzisiejszym do sekretariatu spłynęło wiele 

telefonów od mieszkańców gminy i nie tylko, zbulwersowanych sytuacją na drogach. Prawdą 

jest, że jak zwykle zima nas zaskoczyła, nikt się nie spodziewał takiego ataku zimy, że tak 

będzie wiało. Ludzie mają prawo być nerwowi ale wpływu na pogodę nie mamy. Mieszkańcy 

nie mogą tylko liczyć na gminę, że przyjadą i wszędzie na czas odśnieżą. Wójt zaapelował do 

radnych do sołtysów mówiąc „musicie liczyć na siebie. Macie łopaty, ciągniki, podnośniki 

można się zmobilizować i pomóc jedni drugim. W Gminie nie mamy tyle odśnieżarek, co by 

należało wysłać w teren. Poleciłem swoim służbom, aby przekazali sołtysom mapy z 

zaznaczonymi drogami w różnych kolorach, które to są gminne, powiatowe, wojewódzkie i 

krajowe. Z telefonów i rozmów niektórych ludzi można sądzić, że „wójt powinien wszędzie 

odśnieżać nawet w Warszawie i w Białymstoku”. Jest jednak tak, że ktoś jest właścicielem, 

zarządcą danej drogi i za nią odpowiada. Drogi powiatowe odśnieża Powiat, jest ich placówka 

w Brańsku, możecie Państwo wziąć telefon i dzwonić. Drogi wojewódzkie odśnieża 

Wojewódzki Zarząd Dróg podległy pod Marszałka a drogi krajowe odśnieża Okręgowa 

Dyrekcja Dróg Krajowych,  są i drogi gminne, za które odpowiada gmina. My powinniśmy w 

pierwszej kolejności odśnieżać tylko drogi gminne. Nie mniej poleciłem swoim służbom, że 

jadąc po drodze powiatowej, nie jechali z podniesionym pługiem tylko też odśnieżyli. Inni 

tego nie robią. Musicie Państwo wiedzieć, że 70% dróg na naszej gminie, to są drogi 

powiatowe i to Oni powinni być widoczni na tym terenie. My na swoim, Oni na swoim, ale 

powinniśmy bardziej ze sobą współpracować. Natomiast jak będzie z tą współpracą w 

najbliższych godzinach o tym będziemy rozmawiać. 

Wójt zachęcił radnych do pytań, żeby mieli wiedzę, bo pytając człowiek się uczy. 

 Głos zabrał Ryszard Wietoszko Przewodniczący poprzedniej kadencji, pogratulował 

wszystkim radnym wyboru na tą następną kadencję, radnym gminnym, powiatowym, Panu 

Wójtowi i podziękował za współpracę i ciepłe słowa wypowiedziane pod jego adresem. 

Podziękował również wszystkim pracownikom za współpracę i wytrwałość. Życzył 

wszystkim  pójścia na przód, bez oglądania się do tyłu.   

 Radny Jan Żochowski zapytał o równiarkę - czy już została zakupiona, bo teraz by się 

przydała. 

Odpowiedzi udzielił Pan Michałowski dyrektor GZK mówiąc: „ zakup równiarki nie jest 

taki prosty, zgodnie z ustawą o zamówieniach publicznych wszystkie zasady muszą być 

zachowane. Ogłosiliśmy już trzeci przetarg, jutro ten przetarg ma być rozstrzygnięty. Jeśli 

wszystko będzie zgodne z naszymi założeniami, to dostawca równiarki zostanie 

wyłoniony”. 

Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc: „ nie sztuką jest równiarkę kupić, ale z niej korzystać. 

Natomiast to nie jest tak, że my możemy wyjąć pieniądze z kasy i zapłacić, pamiętacie 

Państwo z mego wystąpienia, że wszystko co podawałem, podawałem  w groszach. To 



pokazuje, że środki musimy wydawać w sposób kontrolowany i oszczędny, ja za parę 

groszy, kiedyś musiałem się tłumaczyć. To pokazuje, że cokolwiek kupujemy, musi przejść 

całą procedurę. 

 

Ad. 12 Interpelacje i wnioski radnych. 

 

 Radny Sylwester Bobel złożył interpelację w sprawie dotyczącej budowy drogi 

asfaltowej przebiegającej przez wieś Mień ul. Henryka Sienkiewicza, w szczególności 

podania czy inwestycja ta będzie realizowana, w jakim terminie i z jakich środków. 

Mieszkańcy wsi Mień postulują o ujęcie tej inwestycji w budżecie powiatu bielskiego 

na 2011rok. 

 Radny Sylwester Bobel złożył ustny wniosek o interwencję w Powiecie zarówno w 

sprawie budowy asfaltu jak i odśnieżania na ul. Sienkiewicza w Mniu sygnalizując, że 

od lat nie jest tam ono prowadzone. 

 

Ad.13 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Wójt odpowiadając na interpelację i wniosek radnego poinformował, że z urzędu zostanie 

wysłane pismo wraz z interpelacją radnego,  do Powiatowego Zarządu Dróg z poparciem dla 

tej inwestycji i wskazaniem potrzeby odśnieżania tej drogi jak każdej innej drogi powiatowej. 

 

Ad. 14 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  o godz. 13
35 

zamknął obrady  I inauguracyjnej sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą „Pod 

Twoją Obronę... ”. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 

 

 

 

 

 

 

  

 

 


